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Provoz městského úřadu pro veřejnost
Pondělí     7.30 – 11.30 hod    a    12.30 – 17.00 hod
Středa       7.30 – 11.30 hod    a    12.30 – 17.00 hod

Budova MěÚ je otevřena i  mimo hodiny určené pro veřejnost (úterý, čtvrtek), v době od 8.00 do 
13.00 hodin. Protože však pracovníci v těchto dnech absolvují školení, vyřizují záležitosti i mimo budovu 
MěÚ, nebo zpracovávají agendu nutnou pro vydání rozhodnutí. Doporučujeme občanům přednostně 
využívat úředních dnů, případně si návštěvu s pracovníkem dohodnout předem.

Vážení spoluobčané,
v září tohoto roku byl spuštěn nový informační systém v naší obci. Prostřednictvím krátkých 

SMS zpráv vás budeme informovat o důležitých událostech v obci. Pokud máte zájem o zasílání těchto 
SMS zpráv, je potřeba k nám doručit číslo vašeho mobilního telefonu, a to buď telefonicky, kterémukoliv 
úředníkovi MěÚ na níže uvedených telefonních číslech, nebo prostřednictvím emailové pošty zaslané 
opět  komukoliv  z MěÚ nebo  vyplněním dotazníku  na www stránkách obce.  Pro  správné  fungování 
systému, je nutné, nahlásit každou změnu telefonního čísla.

Ing. Kateřina Sedláčková, tajemnice

Lžičař Pavel - starosta
telefon: 482 360 432
email: pavel.lzicar@raspenava.cz
Hanzl Jaromír - místostarosta
telefon: 482 360 433
email: jaromir.hanzl  @raspenava.cz  
Sedláčková Kateřina, Ing. – tajemnice
telefon: 482 360 430
email: katerina.sedlackova@raspenava.cz
Lipenská Jana – podatelna, sociální věci, správa majetku
telefon: 482 360 431
email: jana.lipenska@raspenava.cz
Hrdinová Eva – vedoucí ekonomického oddělení
telefon: 482 360 440
e-mail: eva.hrdinova@raspenava.cz 
Beranová Ladislava – mzdy a poplatky
telefon: 482 360 444
e-mail: ladislava.beranova@raspenava.cz

Kožariková Věra - pokladna
telefon: 482 360 441
e-mail: vera.kozarikova@raspenava.cz
Sýkorová Ivana – fakturace, poplatky za odpady
telefon: 482 360 443
e-mail: ivana.sykorova@raspenava.cz
Gondkovský Ludvík, Ing. – správa majetku, pozemky
telefon: 482 360 446
e-mail: ludvik.gondkovsky@raspenava.cz 
Horčičková Iveta – stavební úřad, životní prostředí, 
silniční správní úřad
telefon: 482 360 450
e-mail: iveta.horcickova@raspenava.cz
Polčáková Zuzana – stavební úřad
telefon: 482 360 451
e-mail: zuzana.polcakova@raspenava.cz
Kasalová Jaroslava – matrika, evidence obyvatel
telefon: 482 360 449
e-mail: jaroslava.kasalova@raspenava.cz
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Informace z městského úřadu 

Informační SMS zprávy

Kontakty na pracovníky MěÚ

MĚSTO RASPENAVA
 Starosta  svolává  6. veřejné zasedání zastupitelstva města,

 které se uskuteční ve středu dne 19. prosince 2011 v 17.00 hodin v zasedací místnosti MěÚ

Program: Návrh rozpočtu města na rok 2012
Rozpočtová opatření
Převody nemovitostí
Diskuze  

Pavel Lžičař
starosta



V úterý 22. 11. 2011se tříčlenná skupina členů žákovského parlamentu „Smědavská lupa“ ZŠ a MŠ Raspenava 
zúčastnila  konference  základních  škol  zapojených  do  projektu  „Model  respektujícího  žákovského  parlamentu“. 
Setkání se konalo v reprezentativních prostorách Poslanecké sněmovny Parlamentu České republiky. Záštitu nad 
historicky  prvním ročníkem konference  převzala  předsedkyně  výboru pro  vědu,  vzdělávání,  kulturu,  mládež  a 
tělovýchovu PSP ČR  doc. RNDr. Anna Putnová, Ph.D., MBA. 

Zástupci  třinácti  vybraných  základních  škol  z celé  České 
republiky,  na  kterých  úspěšně  působí  žákovské  parlamenty, 
prezentovali výsledky své roční práce a předávali si vzájemně své 
zkušenosti.  Naši  „parlamenťáci“  si  pro představení  své činnosti 
zvolili  celoškolní  projekt  „Týden  vlajek“,  který  na  naší  škole 
proběhl na jaře letošního roku. Projektový týden byl zaměřen na 
vnímání  a  posuzování  odlišností  a  byl  prvním  projektem 
žákovského parlamentu, který byl propojen s výukou, konkrétně 
s tématy  vyučovanými  v rámci  občanské  výchovy.  Po  skončení 
konference jsme měli možnost prohlédnout si prostory Poslanecké 
sněmovny  a  dozvědět  se  mnoho  zajímavých  informací  o  jejím 
fungování.  Celý  významný den uzavíral  pozdní  slavnostní  oběd 
v Malostranské besedě. 

V rámci příštích ročníků této prestižní  akce budou vyhlašovány 
vždy ty nejúspěšnější školy,

které  budou  mít  možnost  pyšnit  se  titulem  „Škola  pro 
demokracii“.  Věříme,  že  budeme  díky  aktivní  činnosti  našeho 
školního parlamentu patřit příští rok mezi školy, které uvedené 
ocenění získají.  

Na závěr bych chtěl moc poděkovat žákům Ivě Farské, Jakubovi 
Kuldovi a Marku Makovi za vzornou reprezentaci nejen naší školy, 
ale také našeho města a regionu! Mé poděkování patří rovněž paní 
učitelce  Mgr.  Libuši  Gondkovské  a  panu  řediteli  Mgr.  Petru 
Chvojkovi, kteří mají na úspěšné organizaci a  průběhu celé akce 
nemalý podíl.

Mgr. Petr Kozlovský, koordinátor žákovského parlamentu 

Klub českých turistů Raspenava 

zve  všechny  příznivce  turistiky  na 
Novoroční  výlet,  který  se  uskuteční  
dne   1. 1. 2012.  Jedná se již o 30.  
jubilejní výlet.
Sraz  všech  účastníků  na  mostě 

u  benzínové  čerpací  stanice 
v Raspenavě v 11.00 
hodin. Výlet trvá asi 
3  hodiny,  dle 
počasí.
Zve výbor KČT 
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Vánoční uzavření MěÚ

Foto P. Kozlovský

Z důvodu čerpání řádné dovolené
bude Městský úřad ve dnech 22. až 30. 12. 2011

pro veřejnost 
UZAVŘEN

Všem spoluobčanům přejeme klidné prožití vánočních svátků 
a pohodový vstup do nového roku 2012.

Prezentace žákovského parlamentu ZŠ a MŠ Raspenava  
v Poslanecké sněmovně Parlamentu ČR
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Pro rodiče budoucích školáků



45. výročí založení oddílu národní házené si v tomto roce 
připomínají  všichni  jeho  současní  i  bývalí  členové. 
Zakladatelem oddílu byl tehdejší  učitel  na zdejší  základní 
škole pan Vladislav Kobera, který má také velkou zásluhu 
na tom, co oddíl za svého dosavadního působení dokázal. Z 
počátku měl pouze jedno družstvo žáků a jedno družstvo 
žákyň a k tréninkům a zápasům využívali jeho členové staré 
fotbalové hřiště. Postupně se počet družstev rozrostl a oddíl 
se  na  dlouhou  dobu  přestěhoval  na  škvárové  hřiště  za 
bývalým školním klubem, vedle panelových domů. Zde však 
nebylo  skoro žádné zázemí  a k  převlékání  sloužila  pouze 
malá  chatka,  která  dodnes  stojí  na  zahradě  pana 
Mudrocha. I když oddíl neměl zrovna ideální podmínky pro 
svoji  činnost,  dosahoval  na  své  poměry  celkem  dobré 
výsledky.  V  roce  1984  se  přestěhoval  na  tehdy  nově 
vybudované asfaltové hřiště u sportovní  haly,  kde si  jeho 
členové v letech 1985-87 svépomocí postavili vlastní kabiny. 
Velká  rekonstrukce  házenkářského  hřiště  se  pak 
uskutečnila v roce 2006. Na částečně upravenou asfaltovou 
plochu byla položena umělá tráva a celý areál byl oplocen. 
Členové  si  pak  sami  provedli  okolní  úpravy,  vybudovali 
tribunu  se  sedačkami  a  také  nové  střídačky.  V  letošním 
roce  proběhla velmi nutná oprava střechy na kabinách s 
výměnou  žlabů  a  svodů  a  provedly  se  rovněž  úpravy  u 
vchodu do areálu. Další úpravy se, ve spolupráci s mětským 
úřadem, chystají  na začátek příštího roku.  Nyní  tak mají 
raspenavští házenkáři velmi dobré zázemí a podmínky pro 
svoji činnost. 
     Za dobu své existence získala družstva oddílu celkem 31 
titulů  Přeborníka  Severočeského  kraje  či  Severočeské 
oblasti. Mezi největší úspěchy celé historie oddílu pak patří 
především 1.místa družstva mladších žáků na Mistrovství 
ČR v letech 1996 a 1997 a družstva starších žáků v roce 
2003.  Dále  pak  nesmíme  zapomenout  na  2.místa 
dorostenek na Mistrovství ČR v roce 1973 a starších žákyň 
v roce 1983. Velkým úspěchem pak bylo 3.místo starších 
žákyň na Mistrovství ČR v roce 2009 a také 1.místa starších 
žákyň na Poháru ČR v roce 1984 a mladších žákyň v letech 
1995  a  2006.  Většinou  se  tak  jedná  o  úspěchy  našich 
mládežnických  družstev  a  proto  je  zde  také  nutné 
připomenou i menší úspěchy družstev dospělých.Určitě to 
bylo  účinkování družstva žen v l.lize v sezoně 1976/77 a 
také  působení  družstva  mužů  ve  2.lize.  Úspěchů  tedy 
dosáhl oddíl za dobu své činnosti velmi mnoho, je možno na 
nich dále  stavět  a  na  druhou stranu jsou  zavazující.  Na 
všechny  tyto  úspěchy  se budou jistě  snažit  dále  navázat 
současní i budoucí členové oddílu.
     Významné oddílové výročí si  mimo jiné připomnělo i 75 
členů a příznivců oddílu, kteří  se sešli na výroční schůzi, 
která proběhla 28. října letošního roku v Mysliveckém zátiší 
a  byla  jako  již  tradičně  spojena  s  taneční  zábavou.  Ve 
zprávě o činnosti oddílu za rok 2011 bylo konstatováno, že 
k tomuto výročí oddíl uspořádal i několik akcí, mezi které 
patřily např. halový turnaj dorostenek, 
15.ročník  turnaje  mužů  Memoriál  Vladislava  Kobery  či 
turnaj starých gard mužů. 
Došlo samozřejmě také k  hodnocení  činnosti  jednotlivých 
družstev,  kterých  měl  oddíl  letos  zapojených  do  soutěží 
celkem šest.  Pět  z  nich,  starší  žákyně,  dorostenky,  ženy, 
dorostenci  a  muži  B  hrálo  Severočeský  oblastní  přebor. 
Nejúspěšnější  z  nich  bylo  družstvo  mužů  B,  které  v 
uplynulé soutěžní sezoně skončilo na 2.místě. Na 3. místě 
pak skončily ženy i  dorostenky,  dorostenci  se umístili  na 
4.místě a starší žákyně pak na celkovém 5.místě. Ve 2.lize 
pak působilo A družstvo mužů, které skončilo na 10.místě. 
Stejný  počet  družstev  má  oddíl  v  soutěžích  i  v  právě 
probíhajícím soutěžním ročníku 2011/12. Po podzimní části 
je velká spokojenost s účinkováním družstva mužů ve 2.lize, 
protože je v tabulce dost překvapivě na pěkném 5.místě, což 
je velmi slibná pozice pro jarní část této soutěže.  Ostatní 
družstva, která hrají oblastní přebor, skončila po podzimní 

části  takto:  muži  B  3.místo,  ženy  2.místo,  dorostenci  a 
starší žákyně 4.místo. Byli  bychom samozřejmě moc rádi, 
kdyby  v  jarní  části  soutěže  došlo  ke  zlepšení  výkonnosti 
všech  našich  družstev  a  k  posunu  na  lepší  pozice  v 
tabulkách  jednotlivých  soutěží.  Důležité  ovšem bude,  jak 
hráči  a  hráčky  přistoupí  k  zimní  přípravě,  která  bude 
tradičně  probíhat  v  naší  sportovní  hale  a  bude  jistě 
doplněna  a  zpestřena  účastí  družstev  na  halových 
turnajích.
     Na výroční  schůzi  došlo rovněž  k vyhlášení  nejlepší 
hráčky  a  nejlepšího  hráče  oddílu  za  rok  2011.  Nejlepší 
hráčkou  se  stala  členka  družstva  starších  žákyň  a 
dorostenek Darina Lamačová a titul nejlepšího hráče obhájil 
z  loňska  Lubomír  Dorfl,  nejlepší  střelec  našeho 
druholigového družstva.
     Při  hodnocení  činnosti  se  samozřejmě  nemohlo 
zapomenout ani na trenéry a vedoucí jednotlivých družstev, 
kteří  se  pravidelně  několikrát  týdně,  bez  ohledu  na  čas, 
osobní  potřeby  a  ještě  k  tomu  bez  nároku  na  jakoukoli 
odměnu,  starají  o  sportovní  stránku  našich  družstev. 
Alespoň malým věcným darem tak oddíl poděkoval za tuto 
velmi  náročnou  a   záslužnou  práci  trenérům  Blance 
Novotné, Petře Novotné, Radce Koberové, Romanu Koberovi 
a  vedoucím družstev  Josefu  Ozaňákovi  a  Liboru  Makovi. 
Oceněni  byli  rovněž  Antonín  Vojtas  a  František  Roušal, 
kteří se velmi aktivně podíleli na zajišťování dopravy našich 
mládežnických  družstev  k  mistrovským  turnajům  a 
zápasům.  Nezapomnělo  se  rovněž  na  Kamila  Novotného, 
který  při  všech  domácích  zápasech  pravidelně  zajišťoval 
ozvučení hřiště, rozhlasové relace a obsluhoval časomíru a 
ukazatel  skóre.  Poděkování  patřilo  také  Petru  Beranovi, 
který nám, mimo jiné záslužné činnosti, zabudoval na hřišti 
přívodní elektrický kabel pro časomíru. Lidí, kteří se snaží 
našemu oddílu  nějakým způsobem pomoci,  je  celá  řada. 
Poměrně dost je jich také zapojeno do sportovní činnosti. 
Oddíl  má v současnosti 72 členů a pro mnohé z nich se 
národní házená stala stálou a pravidelnou náplní volného 
času.  
     V celém Libereckém kraji  je bohužel v činnosti už jen 
náš  oddíl  a  tak  naše  družstva  musí  ke  svým  zápasům 
zajíždět až do Mostu, Chomutova, Litvínova či Žatce, což je 
finančně  velmi  náročné.  V  Novém  Městě  házená  již  asi 
definitivně skončila a velké problémy mají v i v sousedních 
Hejnicích, kde je oddíl zatím v nečinnosti a jestliže nesežene 
nějakou mládež, tak zřejmě skončí také. Proto je nyní naším 
hlavním úkolem zapojit do činnosti oddílu co největší počet 
dětí. Mládežnických družstev stále ubývá a problémy má v 
tomto  směru  i  náš  oddíl.  Jestli  chceme  myslet  na  další 
budoucnost  našeho  oddílu,  musíme  mít  mládežnická 
družstva, jinak nás potká stejný osud jako Nové Město či 
Hejnice.  Schopné  vedoucí  a  trenéry  zatím  máme,  ale 
zájemců o tento sport a o sportování obecně je stále méně a 
méně.  V našem městě jsme mimo sportovní  taneční  klub 
jedinní,  kdo  nabízí  alespoň  nějaké  pravidelné  sportovní 
vyžití  a  to  především  pro  děvčata.  Nepočítám  do  toho 
samozřejmě módní výstřelky typu aerobiku, zumby apod., 
které  jsou  postaveny  na  komerci  a  většinou  nemají 
dlouhého trvání. Je však velkým problémem donutit dnešní 
děti, přivyklé většinou sedět doma u počítače, k nějakému 
pohybu či dokonce k pravidelnému sportování. My se o to 
snažíme.  Mimo  pravidelných  tréninků  všech  našich 
družstev pracuje na základní škole  také kroužek míčových 
her,  který  vede  paní  učitelka  Novotná.  V  tomto  kroužku 
získávají  ti  nejmladší  školáci  potřebné základy,  které pak 
mohou  dále  rozvíjet  v  našich  mládežnických  družstvech. 
Doufáme,  že  se  další  zájemci  o  tento  náš  původní  český 
sport  najdou  a  že  naše  družstva  dosáhnou  dalších 
významných úspěchů, které ještě více zviditelní náš oddíl i 
naše město.

Vladislav Kobera, jednatel oddílu národní házené
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Národní házené v Raspenavě je letos 45 let



v uplynulých dvou měsících jsem s obavou 
pohlížel k obloze s přáním, aby vydrželo slunečné 
počasí,  tolik  potřebné  pro  dokončení  prací  na 
zprůjezdnění  Raspenavy  (oprava  břehové  zdi  u 
prodejny  U  malíře).  Tentokrát  k nám  „příroda“ 
byla  milosrdná  a  umožnila  dodavateli  díla 
dokončit práce na zprůjezdnění města ještě před 
„zimou“.  Také  práce  na výstavbě nové  mateřské 
školy se tak dostaly do stavu dokončování násypu 
a  zahájení  prací  na  provádění  základů  pro 
budovu.  Podle  vyjádření  dodavatelů  stavby  by 
práce  na  stavbě  neměly  být  přerušeny  ani 
v zimních měsících. S ohledem na takovou přízeň 
počasí,  lituji  jen  toho,  že  jsme  nemohli  zahájit 
práce na výstavbě lávek a opravě mostů. Bohužel 
nám  napadení  výběrového  řízení,  jedním 
z neúspěšných  soutěžících,  znemožnilo  práce 
zahájit.  Dle  sdělení,  k mé žádosti  směrované na 
předsedu  úřadu  pro  ochranu  hospodářské 
soutěže, by rozhodnutí v této věci mělo být vydáno 
v průběhu prosince 2011.

Také  práce  na  výstavbě  splaškové 
kanalizace zdárně probíhají a k dnešnímu dni je 
položeno  kanalizační  potrubí  v ul.  Příčná  (od 
hostince  Na  křižovatce  po  dům  s pečovatelskou 
službou),  v části  ulice  vedoucí  do  území  pod 
uvedený  most  a  pokračuje  se  ul.  Příčnou  (za 
hostincem Na křižovatce směrem ke Sloupskému 
potoku).  Dále  bylo  položeno  kanalizační  potrubí 
v části  –  odbočky  z ul.  Nábřeží,  kolem  areálu 
bývalého  Vlnapu  před  vjezd  do  objektu  spol. 
NOVUS a pokračuje se v komunikaci vedoucí ke 
křižovatce u zastávky ČD Luh. Zahájeny byly také 
práce  v ul.  Luhová,  a  to  v území  –  od  odbočení 
z ul.  Luhové  k panelovým domům po křižovatku 
ul.  Luhové  s ul.  U  Stadionu   a  pokračovat  se 
bude  dále  v komunikaci  ul.  U  Stadionu  (ke 
sportovní hale). Dle klimatických podmínek bude 
pokračováno či  práce zahájeny v prvním čtvrtletí 
roku 2012 v ul.  Luhová od křížení  se silnicí  na 
Krásný  Les  po  napojení  na  kanalizační  systém 
města Frýdlantu, v ul. Příčná přes Sloupský potok 
až po výjezd na ul. Fučíkovu, v ul. Moskevská (od 
odbočení  z ul.  Luhové  kolem  panelových  domů, 

celého území zastavěného rodinnými domy (mapa 
je umístěna na webových stránkách města a na 
úřední desce u budovy městského úřadu). 
Dokončují  se  práce  na  obnově  oplocení, 
přístupových  komunikacích  a  parkovacích 
plochách  u  Základní  školy  v  ul.  Fučíkova. 
V prosinci  bude  položena  nová  podlaha 
v tělocvičně školy.

V pondělí  28. 11. 2011 se konala veřejná 
diskuze se zástupci Povodí Labe, Správy a údržby 
silnic  LK,  Lesů  ČR  a  ředitele  Frýdlantské 
vodárenské  společnosti,  za  přítomnosti 
místopředsedy senátu Přemysla Sobotky, starostů 
a  obyvatel  z obcí  a  měst  Frýdlantska.  Zástupci 
výše  uvedených  společností  seznámili  přítomné 
s postupem prací na obnově povodní poškozeného 
majetku.  Jak  Správa  a  údržba  silnic  LK  tak  i 
Povodí  Labe  mají  zpracované  projektové 
dokumentace,  připravují  výběrová  řízení  na 
dodavatele  staveb.  V r.  2012  by  měla  být 
v Raspenavě  obnovena  břehová  zeď  u  kostela, 
pokračovat by mělo čištění koryta řeky a zahájeny 
práce na břehových zdech. Obnova komunikací ve 
správě SÚS LK by měla proběhnout v letech 2012 
– 2015. 

V listopadu  letošního  roku  jsme  v ul. 
Liberecká  vybudovali  komunikaci  pro  otáčení 
autobusů a od měsíce prosince tohoto roku tak 
může do tohoto území zajíždět školní autobus (dle 
nového jízdního řádu).

Dovoluji si Vás pozvat na poslední veřejné 
zasedání  zastupitelstva  města,  které  se  koná 
v pondělí  19.  12.  2011  v přízemí  městského 
úřadu.  Hlavním  bodem  programu  je  schválení 
rozpočtu města na rok 2012.
 

Vážení spoluobčané,
přeji  Vám  klidné  a  radostné  prožití  svátků 
vánočních  a  šťastný  nový  rok  s přáním,  nechť 
nám rok 2012 přinese jen samé příjemné věci a 
jen dobré zprávy.
 
Pavel Lžičař, starosta
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Vážení spoluobčané,

Uzavření silnice č. II/290 Souš - Smědava
Krajský úřad Libereckého kraje, Povodí Labe, a.s, 

Policie České republiky a Krajská správa silnic 
Libereckého kraje rozhodly o uzavření provozu na silnici 
II/290 Souš - ; Smědava s platností od neděle 4. 12. 2011 

od 24.00 hodin až do odvolání. 



Sdružení občanů při Domově dětí Raspenava

si Vás dovoluje pozvat dne 10. 12.  2011 od 15.00 hodin 

do kostela v Raspenavě 

na adventní koncert pěveckého sboru

Zpěvandule "OK"

Na programu zazní mimo vánočních koled také spiritualy a české lidové písně. 

Po ukončení koncertu se přemístíme před Domov, kde bude rozsvícen 
vánoční strom.

Reklama                                           Žádosti   o  zveřejnění
Celá strana - A4            600 Kč         reklamy  nebo  inzerce
Polovina strany – A5    400 Kč          přijímá tajemnice MěÚ
Čtvrtina strany – A6     250 Kč          osobně nebo prostřednictvím telefonu, faxu
Menší plocha                 150 Kč         nebo elektronické pošty.
                                                           Tel.: 482 360 430
Inzerce                                             Fax: 482 319 229
Inzerát do 15 slov         50 Kč         E-mail: mesto.raspenava@raspenava.cz
Inzerát do 30 slov           100 Kč          
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Domov Raspenava

Reklama a inzerce v Raspenavském zpravodaji



Nový  školní  rok  jsme  zahájili  opět  v budově 
České Besedy. MÚ nám přes prázdniny vyklidil  jednu 
místnost navíc, takže se nám hned lépe pracuje. 

Na konci měsíce září se s námi rozloučila paní 
učitelka  Hrnková,  která  odešla  do  zaslouženého 
důchodu. 

Tímto bych jí  ráda poděkovala jménem vedení školy i 
celého našeho  kolektivu za  dlouholetou  pedagogickou 
činnost, za její přínosy ve výchově dětí, v ekologické a 
výtvarné výchově.

Za  mnoho  úspěchů  ve  výtvarných  soutěžích. 
Pod  jejím  vedením  si  naše  děti  odnesly  nejedno 
diplomované  umístění,  mnoho  dárečků  i  čestných 
uznání za krásné výkresy. 

Děkujeme  jí  také  za  to,  jak  odvážně  a 
zodpovědně převzala post vedoucí mateřské školy. Vedla 
nás,  příkladně,  spravedlivě,  zkrátka  dobře.  Ochotně 
nám  pomáhala,  radila  a  sjednocovala  kolektiv. 
Děkujeme.

Vyhlášením  tradiční  soutěže  „O  nejkrásnější 
jablíčko“ jsme si užili poslední zářijové dopoledne. Bylo 
krásné počasí, jablíčka se nám na trávníku jen blýskala 
a děti si sami hodnotily, které jablíčko je nejkrásnější. 
Někdo  dává  přednost  velikosti,  jiný  barvě,  někdo 
zvláštnostem  jablíčka.  Zazpívali  jsme  si  písničky,  ve 
kterých  se  o  jablíčku  zpívá,  jako  třeba  Měla  babka, 
Ježek, nebo Koulelo se koulelo. Hodnocení se vydařilo a 
všichni, kdo si přinesli jablíčko, dostali malou odměnu. 
Velkou  odměnu  si  s velkým  jásotem  odnesli  3 
nejkrásnější  jablíčka:  1.  Olinka  Vitáková,  2.  Toník 
David a 3. Vojtíšek Vlk. Děkujeme maminkám, že se do 
naší soutěže zapojily a těšíme se na další spolupráci.

Naše  školka  se  zúčastnila  výtvarné  soutěže  „Šťastné 
stáří  očima  dětí  2011“,   kterou  vyhlásila  Asociace 
poskytovatelů  sociálních služeb,  Ministerstvo práce a 
sociálních věcí, Ministerstvo školství a Svaz měst a obcí 
ČR. Soutěž byla určena pro všechny děti  do 15-ti  let 
v ČR. Ze zaslaných prací našich tří šikovných děvčátek, 
pod vedením paní Hrnkové, se umístili hned dvě z nich. 
V kategorii do 5-ti let získala 1. místo Nikolka Čapková 
a  2.  místo  Kačenka  Hromníková.  Ze  slavnostního 
předávání cen si Kačenka Hromníková  přivezla krásné 
dárečky,  a  hlavně  nezapomenutelný  zážitek.  Ceny 
předával  sám pan ministr  Dr.  Ing.  Jaromír  Drábek a 
akademický malíř Kristian Kodet. 

Součástí  projektu  „Děti  malují  pro  Konto 
BARIÉRY“  je  výtvarná  soutěž  nazvaná  „Ahoj 
z prázdnin“.  Vyhlašuje  ji  DDM Znojmo a  na  1.  místě 
v kategorii děti do 6-ti let se umístila Nikolka Čapková 
se svým výkresem „Sběr bylinek na zimu“.

Další  odměnou  pro  naši  práci,  je  ocenění 
nadaných žáků a studentů na Krajském úřadě.

Náměstek  hejtmana  LK  Radek  Cikl  s vedoucí 
Odboru školství KÚ Jiřinou Princovou odměnili 21. 11. 
2011  děti,  které  v minulém  školním  roce  uspěly 
v celostátních,  či  mezinárodních  soutěžích 
vyhlašovaných Ministerstvem školství. Celkem 37 dětí a 
studentů, si odneslo diplom, cenu a hezký zážitek. Mezi 
nimi  i  šikovné  výtvarnice  z naší  školky  –  Verunka 
Mrňávková,  Verunka  Burgrová,  Olinka  Vitáková, 
Nikolka  Čapková  a  Lenička  Davidová.  Tímto  jim 
děkujeme za reprezentaci nejen naší školky, ale i obce a 
přejeme mnoho dalších úspěchů. 

Rádi bychom Vás pozvali na Vánoční besídku, která se 
bude  konat  na  malém sále  ve  čtvrtek  15.  12.  2011 
od 15 hodin. Těšíme se, že potěšíme rodiny našich dětí, 
štědré  sponzory  a  maminky  na  oplátku  přinesou 
ochutnat  své  cukrovíčko,  dortíčky,  či  jiné  dobroty. 
Tímto Vám také přejeme do nového roku hodně štěstí, 
zdraví, lásky a pohody.

    Zápis do Mateřské školy se bude konat ve středu 
8. 2. 2012 od 8:00 do 15:00 hodin.

Zveme všechny, kdo chcete od příštího školního roku 
dávat své děti do naší školky, přijďte k zápisu. 

Seznámíte se s prostředím, ve kterém bude vaše dítě 
trávit čas a také s učitelkami.

 

Vendula Davidová, vedoucí školky
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Mateřská škola

Foto: V. Davidová

Foto: V. Davidová

Foto: V. Davidová



Ve dnech 7. až 9.října se členové kroužku Zálesák 
zúčastnili  tradičního  podzimního  setkání  přírodovědných 
oddílů Zbojníci z Osečné, Radovánka     z Liberce, Netopýři 
z  Jablonce  n.  N.  a  Zálesáci  na  Hubertce.  V  pátek  bylo 
celkem solidní počasí, ale to nám nebylo moc platné, neboť 
teprve v podvečerních a večerních hodinách jsme se sjeli. 
Po večeři bylo vzájemné představení, i když se děti většinou 
znají        z předchozích srazů. Následovala volná zábava, 
při  které  se  účastníci  většinou  bavili  při  společenských 
hrách. Sobotní ráno nás přivítalo deštěm. Přesto jsme se 
vypravili  k  novoměstské  kyselce,  odkud  se  část  výpravy 
vrátila  zpět  na  Hubertku.  Ti  „tvrdší“,  mezi  nimiž  byli  i 
všichni Zálesáci, nedbali deště a pokračovali dále přes Obří 
sud  do  Libverdy,  odkud  se  teprve  vrátili  na  chatu.  Po 

vydatném „dlabanci“ si nejprve odpočinuli      a protože se 
počasí na chvíli umoudřilo a dokonce se      i vyjasnilo, 
zúčastnila se většina různých her před chalupou. Někteří 
vylezli i na Kočičí kameny. Večer se pak se konaly různé 
soutěže, protože počasí se opět zhoršilo a nedovolilo nám 
uspořádat tradiční stezku odvahy. V neděli po úklidu jsme 
se  rozjeli  domů.  4.listopadu  sbírali  Zálesáci  na  mezi  za 
Kučerovými  žaludy  pro  zimní  přikrmování  zvěře. 
11.listopadu pak     v oplocence nad bývalou hájenkou na 
Zátiší sázeli jedličky a vysadili  jich přes padesát. S prací 
byli hotovi ani ne za hodinu, a to se při tom museli ohánět 
těžkým kalačem.

Mgr. Jaroslav Černý, vedoucí kroužku

Šest  žáků  z  řezbářského  a  keramického 
kroužku společně se svými učiteli přijali i letos pozvání 
na  charitativní  akci  Sboru  CB  Praha  4,  Šeberov. 
Připravili  pro  tuto  příležitost  opět  výtvarné  dílny. 
Výtěžek  z  celé  akce  byl  tentokrát  věnován  dětem 
v Šeberově. 

Ve  spolupráci  s  MěÚ  v  Raspenavě  jsme  měli 
zajištěný  přesun  do  Prahy  i  z  Prahy  hasičským 
mikrobusem,  za  který  se  dal  zapojit  přívěs  plný 
připraveného materiálu. 

Pátek  23.  9.  patřil  přípravám,  sobota  24.  9. 
dopoledne práci – žáci naší školy zcela samostatně vedli 
hned několik dílen, ve kterých si pražské děti i se svými 
rodiči  vytvořili  mnoho  krásných  výrobků  (šperky, 
zvířátka  ze  dřeva  a  kůží,  andělíčky  z  přírodnin  a 
vydlabávané dřevěné misky a vařečky).  Pan učitel  M. 
Šimek pozval na tuto akci  i  svého kamaráda, řezbáře 
Jana  Viktoru,  se  kterým  vytvořili  pro  exteriér 
šeberovské fary i několik dřevěných plastik.  

Ohlas  na  naše  dílny  byl  velmi  vřelý.  Všichni 
zúčastnění  ocenili  trpělivost  a  profesionalitu  našich 
žáků při vedení dílen i jejich samostatnost při přípravě 
a úklidu stanovišť. Dozajista si zaslouží poděkování za 
reprezentaci naší školy i našeho města na této akci. 

Odměnou pro všechny se stal sobotní odpolední 
koncert  Tomáše 
Najbrta  a 
procházka  po 
pražské  ZOO. 
Nedělní loučení se 
neobešlo  bez 
slibu, že příští rok 
přijedeme  znovu 
společně tvořit. 

Libuše  Lžičařová, 
učitelka ZŠ

Naše  škola  se  každoročně  zapojuje  do 
ekologické akce  Podzimní úklid Jizerských hor. Po šesti 
letech účasti jsme se přesvědčili, že se turisté v našich 
horách chovají  mnohem lépe.  Proto  jsme se  rozhodli 
zapojit děti i rodiče do úklidu našeho města Raspenavy, 
kde je ho také třeba.

K této dobrovolné akci se připojili žáci třídy 4.A, 
5.A  a  7.B  s  p.  uč.                    R.  Kočovskou,  P. 
Vlkovou  a  p. uč. P. Kozlovským. Pomohla nám i jedna 
maminka, p. Vojtasová.

   Prošli jsme velký kus Raspenavy a nasbírali několik 
pytlů odpadků, které jsme odnosili do sběrného dvora. 
Nejvíce  odpadků jsme  nacházeli  v okolí  autobusových 
zastávek, nádraží ČD a také v okolí sídliště. 

Bohužel,  nejen  na  těchto  místech  chybí 
dostatek  košů,  do  kterých  odpadky  patří.  To  sice 
neomlouvá  neukázněné  přispěvatele   místního 
nepořádku,  ale  pokud  chceme,  aby  se  lidé  naučili 
neházet odpadky kamkoli je napadne, je třeba, aby na 
frekventovaných místech odpadkové koše byly.    

   Odměnou  pro  účastníky  byl  nejen  dobrý  pocit,  že 
udělali  něco  pro  své  město,  ale  také  odměna  pro 

nejlepší sběrače Viktorii Vejdělkovou, Zuzku Kočovskou, 
Barboru  Vojtasovou,  Davida  Horáka  a  Jirku  Diviše. 
Vyhlášen byl také nejpodivnější nalezený odpad, kterým 
bylo, věřte nevěřte, záchodové prkénko.  

   Doufáme, že tato akce nebyla poslední. Byli bychom 
rádi, kdyby se k nám připojilo více žáků a jejich rodičů, 
kteří nechodí se zavázanýma očima a není jim lhostejné, 
prostředí ve kterém žijí.  

Bc. Kočovská Renata, učitelka ZŠ
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Z činnosti Zálesáků

Výtvarné dílny v Praze, Šeberově

Podzimní úklid Raspenavy



Nejstarší vsi Frýdlantska jsou ty na severozápadě 
a byly původně osídleny Slovany. Byla to rybářská sídliště 
na  Smědé.  Jak  dokazují  střepy  s hřebenovým  vzorem, 
nalezené  na  hradišti  Saň  u  Loučné  nebo  na  místě 
předláneckého  hradu  (snad  na  Hradci?),  spadá  toto 
osídlení do doby okolo roku 1000 n.l.  I slovanská jména 
svědčí  o  tomto  období,  protože  před  rokem  1200  tu 
německé obyvatelstvo ještě nebylo.

Vsi byly malé a jejich domy ležely většinou okolo 
studny.  Že  byly  slovanské,  napovídají  jejich  názvy  a 
uspořádání polí. Tak např. Háj znamená, že vesnice ležela 
uprostřed lesů. Černousy nesou, podle německého ředitele 
hejnické  školy  Adolfa  Schicketanze,  jméno  podle  svých 
černovousých  mužských  obyvatel.  Loučná  byla 
pojmenována  podle  luk,  Boleslav  zase  podle  mužského 
jména  Boleslav,  který  byl  pravděpodobně  jejím 
zakladatelem.  Předlánce znamenají,  že  ves  byla  položena 
před  lány  polí.  Slovanská  jména  byla  přenesena  i  do 
německých  názvů  těchto  vesnic-  Göhe  (Háj), 
Tschernhausen (Černousy), Lautsche (Loučná), Bunzendorf 
(Boleslav),  Priedlanz  (Předlánce).  To  přiznávají  i  sami 
němečtí  badatelé.  Jinak  to  však  s jejich  strany  bylo  se 
Srbskou (Wünschendorf). Zde popírají, že by tato obec byla 
původem  slovanská,  a  že  by  její  německé  pojmenování 
vzniklo  z „windisches  Dorf“  (slovanská  ves).  Schicketanz 
např.  tvrdí,  že  německé  jméno  obce  vzniklo  z osobního 
jména Wünsche, které je v roce 1381 doloženo v Bulovce, 
ale  je  překrucováno na „Windisch“,  přestože jeho nositel 
nebyl  Slovanem,  nýbrž  německým rolníkem.            

Podstatně  jiné  to  bylo  u  velkých  vsí,  plánovitě 
zakládaných u lánů mezi lesy německými rolníky v období, 
daném  asi  léty  1200  až  1378.  Mezi  ně  patří  i  naše 
Raspenava.  I  názvy  německých  vesnic  a  měst  mají  svůj 
význam.  Frýdlant  pochází  z německého  Friedland,  tedy 
mírová  země.  Tento  název  byl  snad  dán  brodem  přes 
Smědou  v místě  dnešního  parku  u  katolického  kostela, 
kterýžto brod byl chráněn hradem, a tím bylo území kolem 
něho  v bezpečí.  Raspenava  se  německy  jmenovala 
Raspenau, což znamená Raspova niva („Aue“ je česky niva), 
tudíž prvním kolonizátorem tohoto místa byl jakýsi Raspo 
nebo Raspe.  Může to  však také znamenat drsnou (rauh) 
nivu, neboť tu je terén obtížnější než v dále popisovaném 
Luhu. Větrov, německy Ringenhain, byl podle Schicketanze 
Ringovým lesem.  Podle novějších výzkumů to však značí 
ves  okolo  háje,což  je  logičtější,  zvláště  když  se  prameny 
nezmiňují  o  žádném  Ringovi.  Kunratice  podle  svého 
německého  jména  Kunnersdorf  měly  prvního  rychtáře 
(soudce  a  starosta)  Konrada.  Luh  se  německy  jmenoval 
Mildenau, což podle jedné verze znamená Mildova niva. To 
by podle polohy vsi u řeky a mezi lukami souhlasilo, neboť 
louky u vodních toků jsou nivami nebo také luhy (odtud 
český název Luh). Mildo měl být jejím prvním rychtářem. 
Podle  jiné  verze  Mildenau  není  Mildova  niva,  ale  mírná 
niva, neboť „mild“ v češtině znamená mírný. Tento výklad 
se zdá logičtější,  neboť je  zde skutečně mírné podnebí a 
navíc žádný Mildo není v pramenech doložen. Lužec získal 
jméno zdrobněním jména Luh, protože je menší než prve 
jmenovaná  ves  a  přírodní  poměry  jsou  tu  podobné. 
I v němčině je jméno Mildeneichen zdrobnělinou Mildenau. 
Existuje  však  také  pověst,  která  říká,  že  název  obce  je 
odvozen od tzv. mlýnských dubů. Německy se totiž duby 
řeknou Eichen a Milden je prý zkomoleninou slova Mühle 
(mlýn). K tomuto výkladu vzniku německého pojmenování 
Lužce se však nepřiklánějí ani němečtí badatelé. Hejnice, 
německy  Haindorf,  znamenaly  ves  v lese.  Bílý  Potok  je 
přesný  překlad  z německého  Weissbach,  kteréžto  jméno 
získala  ves  podle  potoka,  který  zde má četné  peřeje,  na 
nichž  se  voda  pění  a  získává  tak  bílou  barvu.  Jméno 
Libverda  vzniklo  počeštěním  německého  Liebwerda,  což 
znamená milý ostrov, tedy jakési líbezné zákoutí uprostřed 

lesů. Jiná verze říká, že to je úrodná země u potoka, která 
získala jméno po jakémsi Liebovi.  Pravděpodobnější  však 
bude první výklad, neboť ani zde není v pramenech nějaký 
Liebo  zmiňován.  Pojmenování  Dětřichov,  německy 
Dittersbach, vzniklo podle polohy u potoka. Zakladatelem 
vsi byl asi nějaký Dietrich. Stejné osobní jméno se stalo i 
základem  pojmenování  Dětřichova,  který  se  v němčině 
nazýval  Dittersbächel.  Protože je to však obec menší než 
prvně  jmenovaná,  má  jméno  zdrobnělé.  Osobní  jméno 
Ulrich  dalo  také  pojmenování  dalším  dvěma  vsím  na 
Frýdlantsku,  a  to  Oldříši  a  Oldřichovu  v H.  Obě  mají 
v německém  názvu  obsaženo  zkrácené  „Ulrich“-  Nieder 
Ullersdorf  (Oldříš)  a  Buschullersdorf  (Oldřichov;  ten  byl 
založen  za  Ulricha-Oldřicha-  II.  z  Biberštejna).  Nieder 
Ullersdorf  (Dolní  Oldříš)  proto,  že  nedaleko,  u Žitavy,  se 
nachází  další  Ullersdorf.  Buschullersdorf  (Oldřichov 
v Hájích-  je  to  přesný  překlad,  neboť  „Busch“  znamená 
háj). Heřmanice nesly německé jméno Hermannsdorf, tedy 
Heřmanova  ves.  Krásný  Les  je  přesným  překladem 
z německého Schönwald. A skutečně,  v okolí  jsou krásné 
lesy.  Dolní  Řasnice-  Rückersdorf-  byla  pojmenována  po 
jakémsi  Rockerovi,  Horní  Řasnice-  Bärnsdorf-  po 
Bernhardovi  (Bernardovi),  Jindřichovice  p.  Sm.- 
Heinersdorf-  po  Heinrichovi  (Jindřichovi),  Bulovka- 
Bullendorf-  po  Bulovi  (Bulo,  staré  německé  jméno), 
Pertoltice-Berzdorf-  po  Bertilovi,  Andělka-  Engelsdorf-  po 
Engelovi,  tedy  Andělovi,  Habartice-  Ebersdorf-  po 
Eberhardovi,  Ves-  Wiese-  po  šlechtici  Wiesovi,  který  ji 
vlastnil,  Hajniště  -Hegewald-  ves  uprostřed  lesní  obory, 
založené  Valdštejnem  k ochraně  zvěře  (hegen-  chránit, 
hájit;  Wald-  les).  Višňová-  Weigsdorf-  se  původně 
jmenovala Wygandisdorf (po Wiegandovi) a nemá tudíž nic 
společného s višněmi, i když je připomíná i německý název 
Weigsdorf.  Ludvíkov  se  německy  jmenoval  Lusdorf,  což 
vzniklo zkrácením názvu Ludwigsdorf, tedy ves Ludvíkova. 
Stejné  to  bylo  u  Albrechtic-  Olbersdorf,  kteréžto 
pojmenování  je  zkomoleninou  Albrechtsdorfu,  čili  vsi 
Albrechtovy. Poustka- Wustung- získala jméno podle toho, 
že byla krátce před rokem 1500 založena na místě pusté 
vsi,  zaniklé  před  rokem  1400,  která  byla  jednou 
z největších vsí na Frýdlantsku. Sousední Víska byla proti 
ní  malá,  a  proto  byla  pojmenována  Dörfel  (víska). 
Minkovice-  Minkwitz-  byly  pojmenovány  podle  šlechtice 
Minkwitze,  jenž  je  po  Třicetileté  válce  založil.  Peklo, 
německy  Karolinthal,  čili  Karolinino  údolí,  bylo 
pojmenováno po hraběnce Karolíně,  manželce  posledního 
Gallase, hraběte Filipa Josefa. Český název Peklo má ale 
rovněž svůj původ v němčině. Osada totiž vznikla na místě 
někdejšího  panského  ovčína,  nesoucího  název  „In  der 
Hölle“  (V  Pekle),  protože  byl  položen  mezi  tmavými  lesy. 
Jiný  výklad  říká,  že  jméno  je  odvozeno  od  „Hel“,  což 
znamená  teplé,  závětrné  místo.  Po  posledním  Gallasovi 
nesou  jméno  i  Philippsthal-  Filipov-  u  Višňové, 
Philippsberg  (také  Mühlhain-  mlýnský  háj)-  Filipovka- 
u  Albrechtic  a  Philippsgrund-  Filipka  (také  Hemmrich- 
místo,  kde  se  na  poměrně  prudkém svahu musí  brzdit, 
německy hemmen)- horní část Oldřichova v H. Kristiánov u 
Dětřichova- Christiansau (Kristiánova niva)- je pojmenován 
po hraběti Clam-Gallasovi, Kristiánu Filipu. Ferdinandov- 
Ferdinandsthal  (Ferdinandovo  údolí)-  nese  název  po 
hraběti Františku Ferdinandu Gallasovi.                           

Co se týče Nového Města p. Sm., bylo v roce 1584 
založeno  tehdejším  majitelem  frýdlantského  panství 
Melchiorem z Redernů pro horníky, kutající na Měděnci a 
Rapické hoře měď a cín. Bylo založeno plánovitě, tzv. na 
„zeleném drnu“, tzn. podle jednotného plánu a v místě, kde 
předtím nebylo žádné osídlení. V době svého založení neslo 
jméno  „Horní  město  České  Nové  Městečko“.  „Horní“ 
neznamená, že jeho poloha je vysoko, ale je odvozeno od 
slova „hornické“. 
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Co vypovídají jména vsí a měst na Frýdlantsku – J. Černý



Dne 11. Listopadu 2011 by oslavil 100 let pan Stanislav Fejfar, zaměstnanec  
ČSD. Kdo  jste ho znali vzpomeňte s námi.

Rodina Karlíkova, Danieličova, Petříčkova 

Nás déšť od hraní neodradí

Bez velkého lelkování jsme se hned počátkem 
července  rozjeli do Sloupu v Čechách , kde nás čekal 
první letošní, prázdninový pobyt pro rodiny s dětmi . Po 
návratu z tohoto nabitého  „soustředění“ jsme ale sotva 
stihli  vyprat  trička  a  vyřídit  pracovní  korespondenci, 
protože  už  už  jsme  se  zase  museli  balit  na  další 
prázdninový  pobyt  –  tentokrát  na  vámi  rok  od  roku 
oblíbenější  indiánský  tábor,  již  tradičně  umístěný  do 
Bílého Potoka. Oblíbenosti tohoto  pobytu se nedivíme. 
Vždyť v naší hektické době, kdy je ke koupi snad vše 
kromě klidu, vábí  ony překrásné scenerie našich hor 
stále  více  turistů  ze  stále  vzdálenějších  lokací,  takže 
proč  by  vlastně  NAŠE  hory  nemohly  alespoň  část 
tohoto svého klidu a vzpomínek na dobrodružný život 
indiánů a hledačů pokladů věnovat také NAŠIM dětem. 
Snad jen pro úplnost  ještě  dodáváme, že  naší  letošní 
nejmladší, statečnou  indiánkou byla teprve 12.měsíční 
Alžbětka  Tomešová  a  nejmoudřejší  člence  naší 
indiánské rady starších, paní Monice, pak bylo rovných 
69 let !!!

A počasí? Když svůj čas smysluplně vyplníte, je 
úplně  jedno,  jaké  počasí  je.  Posuďte  sami:  semináře, 
preventivní  programy,  pohybové  a  tvůrčí  aktivity, 
soutěže, společenské hry,   …naučné stezky,…navštívily 
nás přírodní živly, pohádkové postavičky,… 
Co víc jsme vlastně ještě mohli stihnout?

Mateřídouška na novém rozcestí
Již  v minulém článku  jsme  vás  informovali  o 

reorganizaci  práce  subjektů  spadajících  pod  MPSV, 
které  nás  zejména  náhlou  změnou  výše  financování 
našich  aktivit   počátkem  tohoto  roku  řádně  zasáhly. 
Bohužel  vývoj  se  jak  se  zdá  neubírá  právě  směrem 
„růžové časy“ a tudíž se podobné škrty šíří napříč celou 
naší společností –  soukromou i státní bez rozdílu. 
S touto situací jsme se tedy pomalu smiřovali a již jsme 
i začali usilovně hledat  vlastní rezervní možnosti, když 
nás  zastihly  opět  nové  změny  a  instrukce  z MPSV.  
Vzhledem k faktu, že jsme v minulosti patřili k nejlépe 
fungujícím  zařízením  tohoto  typu  a  také  vzhledem 
k ocenění, které se nám za tuto práci dostalo, byly naše 
finanční  prostředky  pro  hospodaření  pro  rok  2011 
zpětně alespoň částečně znovu navýšeny. Především se 
nám ale dostalo ujištění další pomoci ze strany MPSV a 
také  nabídky  dalšího  rozšíření  a  přestavění  našich 

služeb  tak,  aby  lépe  odpovídaly  nové  společenské 
situaci  –  zejména  pak  nárůstu  potřeby  konkrétnější 
pomoci  těm,  kdo  se  náhle  a  často  bez  vlastní  viny 
ocitnou  v těžké  životní  situaci.  Je  to  pro  nás 
samozřejmě velmi dobrá zpráva a hlavně obrovská, nová 
výzva,  nicméně v tuto chvíli své další směřování velice 
poctivě zvažujeme .

V konkrétních pojmech to lze zjednodušeně říci 
i takto: do konce roku 2011 jsou všechny naše aktivity 
a programy beze změny platné. Své další směřování pak 
podřídíme  vašim  potřebám,  které   si  již  v tuto  chvíli 
pečlivě zjišťujeme. Na každý pád ale i nadále platí, že 
Mateřídouška  je  tu  stále  pro   vás,  vaše  děti  a  vaše 
blízké.  A že  do budoucna bychom vám rádi  stáli  tím 
blíž, čímž vzdálenější se jeví pomoc  jinak anonymního 
státního aparátu. 
 
Na závěr ještě to nejzajímavější, co pro vás  chystáme:
 

     26.  2.  –  4.  3.  2011  rodinný  zimní  pobyt  (Pec  pod 
Sněžkou, Jindřichův dům a Dimrovka) – zarezervované 
máme 2 chaty, pobyty probíhají v době jarních prázdnin 
Libereckého kraje Poslední volná místa !!!

Stále platné - tvůrčí dílny – pravidelně v centru (tvůrčí 
techniky,  které  nás  čekají:  bigshot,  fusing,  tiffany, 
pletení z pedig, …dekorování textilu, práce s papírem – 
vánoční přání, adventní výzdoba, věnce, svícny apod. 

Centrum Mateřídouška o. s. 

www.materidouska.info, facebook
 
                                                                                  
Pavlína Bartošová, předsedkyně sdružení
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Hlásí se Vaše Mateřídouška

Vzpomínka
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